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Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Białe Błota z dnia 

19.01.2021 r. od godz. 15.30 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a.  

W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów radna Ilona 

Nowakowska, Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut, radny Bronisław Balcerowski, 

radna Magdalena Burdanowska, radna Aleksandra Lubońska, radny Krzysztof Michalak, 

radny Sławomir Ruge, radny Sławomir Ossowski, radna Karolina Lachowicz, radny Krzysztof 

Kocikowski, zastępca Wójta Anna Jankowska- Cepak, Sekretarz Gminy Ewa Galicka, Skarbnik 

Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska, kierownik Referatu Inwestycji Sonia Topolewska, 

Kierownik Referatu Organizacyjnego Łukasz Czyżewski. 

Przewodnicząca Komisji powitała zebranych na  posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów 

Rady Gminy Białe Błota, odczytała pouczenie dotyczące ochrony danych osobowych. 

Przedstawiła tematykę posiedzenia komisji: 

1. Sprawozdanie z działalności Komisji za 2020 r.; 

2. Materiały na sesję; 

3. Sprawy bieżące. 

Radny Krzysztof Michalak zadał pytanie Kierownikowi Referatu Inwestycji Sonii Topolewskiej- 

na jakim etapie jest projekt ul. Białej w Białych Błotach? Kierownik Referatu Inwestycji 

odpowiedziała, że we wrześniu 2020 r. została zawarta umowa z wykonawcą, opracowana 

została wstępna koncepcja, proces projektowy przebiega bez żadnych komplikacji.  

Głos zabrała ponownie Kierownik Referatu Inwestycji Sonia Topolewska w temacie ul. 

Rumiankowej w Zielonce. Wpłynął wniosek radnego Łukasza Wyszomirskiego o 

wprowadzenie do budżetu zadania- projekt ul. Rumiankowej w Zielonce. W dniu dzisiejszym 

uzyskano informacje od mieszkańców, że nie ma potrzeby, by przez tą ulicę prowadzony był 

ruch autobusowy. Mieszkańcy nie są przeciwni budowie drogi, ale są przeciwni, żeby 

przejeżdżał tamtędy autobus. Mieszkaniec poinformował, że złoży wniosek i zbierze podpisy 

mieszkańców ul. Rumiankowej, którzy są przeciwni wprowadzaniu ruchu autobusowego na 

tejże ulicy. Radna Aleksandra Lubońska zaproponowała, aby wystąpić z wnioskiem do Rady 

Sołeckiej w Zielonce o opinię. Głos zabrał radny Bronisław Balcerowski zadając pytanie w 

sprawie kwoty z rozdziału 6. tj. 747 455,00 zł, czy to jest zmiana naniesiona w budżecie? 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska odpowiedziała, że nie przewidziano żadnych 

zmian w uchwale budżetowej na nadchodzącą sesję. Głos zabrała Sekretarz Gminy Ewa 

Galicka wskazując, że w uchwale, która była podjęta końcem listopada nie było podanej 

kwoty, gdyż nie było jeszcze znane prowizorium budżetowe, tylko był podany ogólny zapis. 

Konsultacje były prowadzone już początkiem października, w związku z tym podany był 

ogólny zapis. Teraz, ta dokładna kwota jest już ujęta w uchwale budżetowej. Kwota ta jest 

podzielona na kilka rozdziałów, które Sekretarz Gminy szczegółowo omówiła. Głos zabrała 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska, wskazując, że kwoty są szczegółowo 

wskazane wg podziału klasyfikacji budżetowej, wg rodzaju działalności w załączniku nr 3 pod 

nazwą „Wydatki budżetu Gminy Białe Błota na 2021 r.” w Dziale 754  Rozdziale 75412 par. 

2830; Dziale 852 Rozdziale 85203 par. 2360; Dziale 921 Rozdziale 92105 par. 2360.  Załącznik 

9 i 9a zawiera dokładny podział kwot. 



2 
 

Radny Krzysztof Kocikowski zadał pytanie- jakie prace są wykonywane w Przyłękach, tuż przy 

granicy z sąsiednią gminą, tuż przed Brzozą? Kierownik Referatu Inwestycji odpowiedziała, że 

są to prace wykonywane przez sąsiednią gminę, będę wykonywane prace w zakresie 

kanalizacji deszczowej. Radny Henryk Sykut zadał pytanie o dotacje w 2020 r., jaka to była 

kwota? Skarbnik Gminy udzieliła szczegółowej odpowiedzi w zakresie tych kwot. Radna 

Maria Wolsztyńska zadała pytania. 1. Czy możliwa jest zamiana dwóch zadań w budżecie? 2. 

Czy możliwe jest tajne zorganizowanie głosowania w trybie zdalnym? Zastępca Wójta Anna 

Jankowska- Cepak odpowiedziała, że wpłynął w dniu dzisiejszym wniosek o zamianę dwóch 

zadań w budżecie od radnego Łukasza Wyszomirskiego. Wniosek będzie podlegał analizie, 

czy mieszkańcy tego chcą, czy kwoty są tożsame. Kierownik Referatu Organizacyjnego Łukasz 

Czyżewski wyjaśnił, że program e-sesja umożliwia przeprowadzenie tajnego, zdalnego 

głosowania.  

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska wniosła o omówienie projektów dwóch 

uchwał tj. w sprawie określenia zasad zwiększania środków funduszu sołeckiego dla 

wszystkich sołectw Gminy Białe Błota oraz w sprawie wyboru II Wiceprzewodniczącego Rady 

Gminy Białe Błota ze względu na wywieranie skutków finansowych. 

Ad. 2. Radny Sławomir Ruge omówił projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwiększania 

środków funduszu sołeckiego dla wszystkich sołectw Gminy Białe Błota.  

Głos zabrała Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska oznajmiając, że projekt 

uchwały z uwagi na wywieranie skutków finansowych wymaga opinii Skarbnik Gminy, a także 

wskazania źródeł finansowania w miarę potrzeby, co wynika ze Statutu Gminy Białe Błota. 

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska podkreśliła, że nie jest autorem projektu tej 

uchwały, a głównym zadaniem przewodniczącego komisji, każdej komisji jest organizowanie 

jej prac. Zastępca Wójta Anna Janowska- Cepak podkreśliła, że projekt tej uchwały powinien 

mieć opinię Skarbnika Gminy, a także, że Rada Gminy nie może zwiększać deficytu 

budżetowego. Wolne środki na przyszły rok to 10 000,00 zł. Nie ma możliwości finansowania 

tego zwiększenia z kredytów. Głos zabrał radny Henryk Sykut wypowiadając się, że popiera w 

projekt uchwały radnego Sławomira Ruge.  

Zastępca Wójta Anna Jankowska- Cepak zwróciła uwagę, że fundusz sołecki jest funduszem 

rocznym, co stanowi pewne ograniczenie.  

Radny Sławomir Ossowski zadał pytanie, czy został na posiedzenie komisji zaproszony autor 

projektu uchwały dot. wyboru II wiceprzewodniczącego i czy ten projekt niesie za sobą 

konsekwencje finansowe? 

Przewodnicząca Komisji odpowiedziała, że zostało wysłane ogólne pismo do Wójta, a 

tematyka została podana. Skarbnik Gminy odpowiedziała, że wnioskodawcą projektu 

uchwały w sprawie wyboru II wiceprzewodniczącego jest Przewodniczący Rady Gminy Jacek 

Grzywacz. Procedura nie została zachowana tj. nie został złożony wniosek o zaopiniowanie 

projektu uchwały, jeśli chodzi o konsekwencje finansowe. To jest kwota ponad 4 000,00 zł 

rocznie, nie jest to kwota zabezpieczona w budżecie. 

Ad. 1 . Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska przedstawiła sprawozdanie z działalności 

Komisji za 2020 r.  

Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Finansów w okresie od 1 stycznia 2020 roku do 
31 grudnia 2020 roku. 
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Zakres działań Komisji Budżetu i Finansów, oraz jej skład osobowy VIII kadencji został 
ustalony uchwałami Rady Gminy Białe Błota jak niżej: 
- uchwała  Nr RGK. 0007.116.2018 Rady Gminy Białe Błota z dnia 23.11.2018 r. w sprawie 
powołania Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Białe Błota, ustalenia przedmiotu jej 
działania oraz składu osobowego w kadencji 2018-2023.  
W roku 2020 zostały podjęte następujące uchwały: 
- uchwała Nr RGK. 0007.67.2020 Rady Gminy Białe Błota z dnia 1.10.2020 r. zmieniająca 
uchwałę w sprawie powołania Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Białe Błota, ustalenia 
przedmiotu jej działania oraz składu osobowego w kadencji 2018-2023 
- uchwała Nr RGK. 0007.72.2020 Rady Gminy Białe Błota z dnia 1.10.2020 r. w sprawie 
odwołania Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Białe Błota w kadencji 
2018-2023. 
- uchwała Nr RGK. 0007.73.2020 Rady Gminy Białe Błota z dnia 1.10.2020 r. w sprawie 
powołania Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Białe Błota w kadencji 
2018-2023. 
Komisja Budżetu i Finansów na dzień 31.12.2020 pracuje w dziesięcioosobowym składzie: 
Przewodniczący Komisji – Ilona Nowakowska  
Członkowie  
- Bronisław Balcerowski 
- Magdalena Burdanowska 
- Krzysztof Kocikowski 
- Karolina Lachowicz 
- Aleksandra Lubońska  
- Krzysztof Michalak 
- Sławomir Ossowski 
- Sławomir Ruge 
- Henryk Sykut 
Komisja Budżetu i Finansów Rady Gminy Białe Błota  w 2020 roku odbyła 
18 posiedzeń w siedzibie Rady Gminy Białe Błota, w tym 5 komisji  łączonych ze wszystkimi 
komisjami. 
Na swoich posiedzeniach Komisja zajmowała się następującymi sprawami: 
1.  Ze 111 uchwał uchwalonych w 2020 r.  podczas sesji, Komisja na posiedzeniach zapoznała 
się z 57 projektami uchwał Rady Gminy Białe Błota. 
2. W okresie sprawozdawczym wydała: 
• pozytywną opinię dotyczącą sprawozdania finansowego oraz sprawozdania rocznego 
z wykonania budżetu Gminy Białe Błota  za 2019 rok; 
• pozytywną opinię dotyczącą projektu budżetu Gminy Białe Błota na 2021 rok; 
• pozytywną ostateczną opinię dotyczącą projektu budżetu na 2021 rok wydaną po 
zapoznaniu się z opiniami poszczególnych Komisji; 
3. Komisja wypracowała wniosek: 

• w sprawie  zmian do projektu budżetu Gminy Białe Błota na 2021r., oraz Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2021 – 2032.   

4. Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie finansowe Gminy Białe Błota za 2019 rok 
(bilans z wykonania budżetu Gminy Białe Błota sporządzony na dzień 31.12.2019r., łączny 
bilans obejmujący dane wynikające z bilansów gminnych jednostek budżetowych 
sporządzony na dzień 31.12.2019r., łączny rachunek zysków i strat obejmujący dane 
wynikające z rachunków zysków i strat gminnych jednostek budżetowych sporządzony na 
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dzień 31.12.2019r., łączne zestawienie zmian w funduszu obejmujące dane wynikające z 
zestawień zmian w funduszu gminnych jednostek budżetowych sporządzone na dzień 
31.12.2019r.). 
5. Na swoich posiedzeniach Komisja przyjęła również: 
• Informację o przebiegu wykonania budżetu Gminy Białe Błota za I półrocze 2020 roku. 
( 28.09.2020) 
6. Członkowie komisji zapoznali się z uchwałami Regionalnej Izby Obrachunkowej: 
• Uchwałą Nr IV/20/2020 z dnia 31 stycznia 2020 roku Kolegium Izby Obrachunkowej w 
Bydgoszczy z w sprawie wskazania, że uchwała Nr RGK.0007.202.2019 Rady Gminy Białe 
Błota z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z 
upływem roku budżetowego 2019 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków została 
podjęta z naruszeniem prawa.  
• Uchwałą Nr 19/S/2020 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Bydgoszczy z dnia 20 kwietnia 2020 roku w sprawie  
wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Białe Błota sprawozdaniu z wykonania 
budżetu Gminy Białe Błota za 2019 r. wraz z informacją o stanie mienia Gminy. 
• Uchwałą Nr 10/P/2020 z dnia 21 grudnia 2020 roku Składu Orzekającego  Nr 2 Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy 
Białe Błota na 2021r.  
• Uchwałą Nr 10/WPF/2020 z dnia 21 grudnia 2020 roku Składu Orzekającego  Nr 2 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy w sprawie opinii o projekcie uchwały  o 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Białe Błota na lata 2021-2032. 
• Uchwałą Nr 7/Drp/2020 z dnia 21 grudnia 2020 roku Składu Orzekającego  Nr 2 Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy w sprawie możliwości sfinansowania planowanego 
deficytu przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Białe Błota na a2021r. 
7. Komisja przedłożyła plan pracy komisji na  I kw. 2021r. Z posiedzeń Komisji sporządza się 
protokoły, które są przyjmowane na kolejnym posiedzeniu. 
W trakcie roku 2020 na posiedzeniach Komisji obecni byli goście w osobach: 
Zastępca Wójta p. Anna Jankowska- Cepak,  
Zastępca Wójta p. Jarosław Gołębiewski,  
Skarbnik Gminy p. Lucyna Krasulak,  
Kierownik Referatu Budżetu p. Krystyna Kołodziejczak, 
Kierownik Referatu Inwestycji p. Sonia Topolewska,  
Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej, Gospodarki Nieruchomościami i Ochrony 
Środowiska p. Andrzej Wiekierak,  
Kierownik Referatu Podatków i Opłat p. Beata Kruszka 
Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami p. Przemysław Kowalski, obecnie Michał 
Kostkowski , 
inspektor p. Aneta Malcer, 
sołtys Anetta Steltmann, 
Kierownik COEIS Patrycjusz Migawa,  
Doradca finansowy p. Katarzyna Strzygocka–Kowalska obecnie Skarbnik Gminy Białe Błota  
Specjalista ds. pozyskiwania funduszy zewnętrznych p. Wojciech Jarosiński,  
Inspektor ds. podatków od osób prawnych p. Michał Nowak,  
Sekretarz Gminy Białe Błota Ewa Galicka,  
Starszy Specjalista w referacie Gospodarki Przestrzennej Kornelia Łukaszewska,  
Dyrektor GCK Violetta Drążkowska, 
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Dyrektor Gminnego Żłobka ”U Misia” Iwona Nowak, 
Prezes ZWiUK  Grażyna Mączko, 
Doradca finansowy Jakub Zieliński. 
Ad. 3. Radny Bronisław Balcerowski zadał pytanie, czy odbywały się zdalne konsultacje w 
zakresie projektu uchwały dot. wyboru II Wiceprzewodniczącego? Przewodnicząca Komisji 
odpowiedziała, że nie ma żadnych informacji w tym temacie. 
Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 

Protokołowała: 

A.Laskowska  

Przewodnicząca Komisji  

   Ilona Nowakowska  

 

 


